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REVISTA PRESEI 

 

 

• Rectificare bugetară pozitivă, dar Guvernul taie bani de la serviciile secrete şi 
Cotroceni. Bani în plus la Sănătate şi Educaţie/ Dăncilă: Sunt asigurate integral 
sumele pentru plata pensiilor şi salariilor  

Guvernul a făcut public proiectul rectificării bugetare potrivit căruia rectificarea este 
pozitivă (aproape 6 miliarde de lei), dar cu tăieri de fonduri de la SRI, SIE, STS, SPP şi 
Administraţia Prezidenţială. 

Potrivit proiectului, prima rectificare bugetară din 2018 arată un plus de aproape 6 
miliarde de lei (faţă de prima rectificare din 2017, de un miliard de lei). 

Pentru PIB, estimările erau de 907 miliarde lei, iar după rectificare este de 945 de 
miliarde de lei. Estimarea bugetar este de -2,97%. 

La capitolul principii sunt prevăzute: 

Asigurarea sumelor necesare pentru proiectele de investiţii 

Asigurarea sumelor necesare pentru sprijinirea mediului de afaceri 

Reducerea sumelor alocate la instituţiile cu grad scăzut de utilizare a banilor alocaţi 

La capitolul Ordonatori cu rectificarea negativă mai mare de 10 mil. lei se află: 

Serviciu Român de Informaţii 
Ministerul Dezvoltării 
Ministerul Apelor şi Pădurilor 
Serviciul de Informaţii Externe 
Serviciul de Protecţie şi Pază Serviciul de Telecomunicaţii Speciale 
Ministerul Cercetării şi Inovării 
Ministerul Energiei 
Ministerul Afacerilor Externe 
Ministerul Mediului Ministerul Turismului 
Ministerul Tineretului şi Sportului 
Administraţia Prezidenţială 

Dăncilă: Sunt asigurate integral sumele pentru plata pensiilor şi salariilor  
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Premierul Viorica Dăncilă a declarat joi că, prin rectificarea bugetară din luna august, se 
asigură toate sumele necesare pentru acoperirea pensiilor şi salariilor pentru acest an. 

"Pentru a risipi toată zvonistică întreţinută artificial privind banii de pesnii si salarii, sunt 
asigurate integral sumele necesare pentru plata pensiilor şi salariilor până la sfţrşitul 
anului. Pensiile pe care tocmai le-am majorat au acoperire integrală în buget", a 
declarat Viorica Dăncilă. 

Şeful Executivului a prezentat proiectul de rectificare bugetară. Aceasta este pozitivă, 
iar reduce de fonduri există la serviciile secrete şi la Administraţia Prezidenţială. 

"Am prevăzut creditele bugetare şi de angajament necesare pentru sprijinirea mediului 
de afaceri, în special prin scheme de ajutor şi garanţii de stat. Am redus doar acolo 
unde a existat un grad scăzut de utilizare a banilor alocaţi. Am decis să-I repartizăm cu 
prioritate către educaţie şi sănătate", a mai spus premierul. 

Bani în plus la Sănătate şi Educaţie. Guvernul anunţă achiziţia de echipamente 
medicale 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat joi proiectul de rectificare bugetară, care prevede 
un plus de 178,1 milioane lei pentru Educaţie şi 891,1 milioane lei pentru Sănătate. 
 
178,1 milioane lei au fost alocaţi la Educaţie pentru: burse pentru elevi şi studenţi, 
investiţii la unităţile de învăţământ, granturi pentru învăţământul secundar (Banca 
Mondială), aulă şi sală de conferinţă la Universitatea Politehnică Bucureşti, finalizarea 
Corpului C al Facultăţii de Drept şi al Facultăţii de Ştiinţe Umaniste la Universitatea 
Valahia din Târgovişte, finalizarea sediului central al Universităţii din Piteşti - Corp B. 

Totodată, la Sănătate au fost alocaţi în plus 891,1 milioane lei pentru achiziţionarea de 
echipamente pentru mame şi copii: 300 incubatoare, 300 aparate de testare auditivă la 
nou-născuţi. 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat investiţii în programe de sănătate publică, 
echipamente pentru unităţile de urgenţă, RMN, CT-uri, screening pentru bolnavii de 
cancer (Banca Mondială) şi pentru proiecte cu finanţare externă nerambursabile. 

MAI, suplimentat cu peste 300 milioane lei pentru echipamente. Buget şi pentru 
8.000 de noi posturi 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, joi, că bugetul MAI a fost suplimentat, la 
rectificarea bugetară, cu 366,3 milioane de lei, bani care vor fi folosiţi la cumpărarea 
unor echipamente pentru Jandarmerie şi Poliţie şi pentru plata salariilor a 8.000 de noi 
posturi de agenţi şi subofiţeri. 
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"La Ministerul de Interne am alocat o sumă suplimentară de 366,3 milioane de lei pentru 
achiziţia echipamente şi mijloace de intervenţie şi de mobilitate terestră pentru 
Jandarmerie şi Poliţie, dar şi pentru asigurarea salariilor pentru aproape 8.000 de noi 
posturi de agenţi şi subofiţeri", a afirmat prim-ministrul Viorica Dăncilă, într-o conferinţă 
de presă la Palatul Victoria. 

Rectificarea bugetară prevede sume în plus pentru eradicarea pestei porcine 

Proiectul privind rectificarea bugetară, prezentat de premierul Viorica Dăncilă, prevede 
alocarea sumei de 185 milioane lei pentru ANSVSA, în special pentru eradicarea pestei 
porcine şi despăgubiri pentru animalele sacrificate, în condiţiile în care au fost omorâţi 
aproape 50.000 de porci. 
 
"În domeniul agriculturii, inclusiv ANVSA, am alocat suplimentar 85 milioane lei şi peste 
110 milioane lei pentru eradicarea pestei porcine. Aceşti bani vor fi folosiţi inclusiv 
pentru plata despăgubirilor fermierilor", a declarat premierul Viorica Dăncilă. 

Preşedinte Autorităţii Naţionale Sanitară Veterinară şi pentru Siguranţa Alimentelor 
(ANSVSA), Geronimo Răducu Brănescu, a anunţat, miercuri seară, că se înregistrează 
524 de focare de pestă porcină africană în toată ţara, fiind omorâţi în total 49.816 porci. 

"Prin ordin al prefectului s-a constituit o comisie cu reprezentanţii desemnaţi, conform 
prevederilor legale, care au stabilit nivelul de despăgubire real pentru fiecare porc. Până 
la acest moment pot să spun că s-au finalizat 51 de dosare de despăgubire fiind plătită 
suma de 130.000 de lei. De asemenea, sunt în procedură de evaluare alte 86 de 
dosare", a mai spus preşedintele ANSVSA. 

Dăncilă: Avem suplimentare de fonduri pentru "Rabla", pentru acordarea a încă 
30.000 de tichete 

Premierul Viorica Dăncilă a declarat, joi, că au fost alocaţi bani în plus, la rectificarea 
bugetară, pentru programul "Rabla" cu scopul acordării a încă 30.000 de tichete pentru 
achiziţia de autoturisme. Aceasta a precizat că sumele sunt duble comparativ cu anul 
trecut. 
 
"Avem o suplimentare importantă de fonduri pentru programul Rabla, privind acordarea 
a încă 30.000 de tichete pentru achiziţia de autoturisme. Astfel vom ajunge la 50.000 de 
tichete alocate în acest an programului Rabla, dublu faţă de anul 2017", a afirmat prim-
ministrul Viorica Dăncilă, într-o conferinţă de presă susţinută joi la Palatul Victoria. 
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Şeful Executivului a adăugat că Guvernul va demara un program "pentru înnoirea 
aparaturii electrocasnice pentru a încuraja achiziţia de aparate performante cu consum 
redus de energie". 

Suma alocată suplimentar de Executiv pentru aceste două programe se ridică la 230 de 
milioane de lei. 

Bugetul Transporturilor, suplimentat. Podul Agigea - Constanţa şi DN 18, printre 
ţintele Guvernului 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, joi seară, că pentru prima oară în ultimii patru ani 
Transporturile vor primi mai mulţi bani la rectificarea bugetară, respectiv suma de 170,5 
milioane lei. 
 
„Pentru prima dată în ultimii patru ani, Transporturile vor primi bani în plus la rectificarea 
bugetară. Sumele suplimentare sunt destinate susţinerii proiectelor de investiţii din 
domeniul infrastructurii de transport dar şi pentru achiziţia unui simulator de zbor pentru 
Şcoala de Aviaţie”, a declarat prim-ministrul Viorica Dăncilă, într-o conferinţă de presă 
susţinută joi la Palatul Victoria. 

Prin suplimentarea de la Transporturi se asigură sumele necesare pentru finalizarea 
modernizării DN 18, pe segmentul Baia Mare - Sighetul M. – Iacobeni (90 de kilometri), 
finalizarea reabilitării Podului Agigea - Constanţa, construcţia unui pod peste râul Vedea 
şi începerea unei lucrări de cale ferată Râmnicul Vâlcea – Vâlcele, lucrare care 
trenează de peste 15 ani, a mai explicat Dăncilă. 

Toate schemele de ajutor de stat de tip „gROwth”, finanţate la rectificarea 
bugetară 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, joi, la Palatul Victoria, că Executivul a asigurat la 
rectificarea bugetară resursele financiare „pentru toate schemele de ajutor de stat, 
adoptate de către Guvern, destinate populaţiei şi mediului de afaceri". 
 
„Aici a fost repartizată o sumă suplimentară de 250 de milioane lei pentru susţinerea 
schemei de ajutor de stat pentru investiţiile mai mari de 3 milioane euro, pentru 
Programul „Investeşte în tine” pentru acordarea de împrumuturi fără dobândă fără 
români, dar şi pentru restituirea accizei la motorină pentru transportatori”, a declarat 
prim-ministrul Viorica Dăncilă, într-o conferinţă de presă susţinută joi seara la Palatul 
Victoria. 

Aceasta a adăugat că în rectificarea bugetară sunt prevăzute şi credite de angajament 
a căror valoare se ridică la suma de 1,8 miliarde lei pentru programul Start-up Nation şi 
pentru mai multe programe "gROwth". 
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„Vom prevedea, de asemenea, la această rectificare, credite de angajament în valoare 
de 1,8 miliarde lei pentru următoare programe: Programul Start-up Nation, sesiunea a 
doua, care se adresează tinerilor întreprinzători şi care prevede o finanţare de 200.000 
lei pentru fiecare proiect de afaceri; Programul pentru sprijinirea industriei 
cinematografice, care va demara la 1 septembrie anul acesta şi care presupune un 
sprijin de până la 45% din valoarea costurilor de producţie a filmelor realizate în 
România; „Programul „gROwth” - investim în copii, investim în viitor, prin care vom 
acorda un sprijin de 50% din valoarea proiectului pentru construcţia în regim privat a 
2.000 de creşe şi grădiniţe, inclusiv grădiniţe olimpice; Programul „gROwth” - investim 
în locuinţe de serviciu, prin care vom acorda un sprijin de 50% din valoarea proiectului 
pentru construirea de locuinţe de serviciu de către companii pentru propriii angajaţi; 
Programul “gROwth - Rezidenţe 5*” prin care vom acorda acelaşi sprijin de 50% din 
valoarea proiectului pentru construcţia de rezidenţe de lux pentru persoanele vârstnice; 
Programul „gROwth - Contul de economisire Junior” prin care la fiecare 1.200 lei 
economisiţi de părinţi pentru copii, statul acordă un sprijin anual de 600 de lei”, a 
adăugat Dăncilă. 

Potrivit premierului, la rectificarea bugetară s-au mai acordat sumele necesare, tot prin 
creditele de angajament amintite, pentru un program de investiţii în zonele cu şomaj 
ridicat. 

„Vom sprijini dezvoltarea afacerilor în judeţele cu grad scăzut de ocupare. Se vor 
acorda granturi de peste 50% dn valarea investiţiei pentru întreprinzătorii care crează 
locuri de muncă bine plătite”, a conchis Dăncilă. 

Dăncilă: ANAF va fi suplimentat cu 278 milioane lei pentru modernizarea 
sistemului informatic 

Prim-ministrul Viorica Dăncilă a declarat, joi, că bugetul Agenţiei Naţionale de 
Administrare Fiscală (ANAF) va fi suplimentat, la rectificarea bugetară, cu suma de 278 
de milioane lei, bani care vor fi folosiţi pentru modernizarea sistemului informatic. 

"Prin această rectificare, la ANAF am repartizat o sumă suplimentară de 278 milioane 
de lei pentru modernizarea sistemului informatic, achiziţia de echipamente pentru 
personalul vamal şi modernizarea punctelor vamale de la graniţa Uniunii Europene, 
respectiv pe frontiera cu Republica Moldova, Ucraina şi Serbia", a afirmat premierul 
Viorica Dăncilă, într-o conferinţă de presă susţinută joi seară la Palatul Victoria. 

PROIECT  RECTIFICARE BUGETARĂ 
  

https://www.scribd.com/document/385309885/PROIECT-RECTIFICARE-BUGETARA#from_embed
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Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, joi, în debutul şedinţei de Guvern, că prima 
rectificare bugetară din acest an este pozitivă şi că proiectul va fi adoptat de Executiv în 
a doua jumătate a lunii august. Prim-ministrul va prezenta, joi, la ora 19.00, la Palatul 
Victoria, detaliile rectificării bugetare, potrivi unui anunţ al Guvernului. 

„Avem o rectificare bugetară pozitivă. Avem venituri în plus la bugetul general 
consolidat per sold de aproape 6 miliarde de lei. Ordonanţa de rectificare va fi adoptată 
în a doua jumătate a lunii august", a declarat Dăncilă. 

Premierul a adăugat că va prezenta, joi seară, de la ora 19.00, detaliile rectificării 
bugetare. 

Joi, la Palatul Victoria, liderii coaliţiei de guvernare - Liviu Dragnea şi Călin Popescu 
Tăriceanu- au discutat cu premierul Viorica Dăncilă şi ministrul Finanţelor despre prima 
rectificare din acest an. 

Discuţii pe acest subiect au avut loc şi la începutul acestei săptămâni. 

"Investiţiile au crescut în primele şase luni. Ne vom încadra în limita de deficit 
bugetar" 

Premierul Dăncilă a declarat, joi, în debutul şedinţei Executivului, că investiţiile publice 
pe primele şase luni ale anului 2018 au ajuns la 9,1 miliarde lei, comparativ cu 6 
miliarde lei în aceeaşi perioadă a anului trecut. 
 
„Investiţiile publice pe primele şase luni ale anului 2018 au ajuns la 9,1 miliarde lei, 
comparativ cu 6 miliarde lei în aceeaşi perioadă a anului 2017. Vorbim, aşadar, despre 
o creştere foarte importantă, cu aproximativ 50%. Investiţiile străine directe au crescut, 
de asemenea, în primul semestru al acestui an, la 2,21 miliarde euro, comparativ cu 
1,93 miliarde euro în aceeaşi perioadă a anului trecut”, a declarat prim-ministrul. 

Potrivit premierului Dăncilă, în primele şase luni ale anului au intrat în economie 6,9 
miliarde lei din fonduri europene - plăţi efectuate, cu aproape 22,8% mai multe decât în 
aceeaşi perioadă a anului 2017. 

„Am văzut cum imediat după publicarea execuţiei bugetare pe prima jumătate a anului, 
mulţi s-au grăbit să facă scenarii îngrijorătoare cu privire la deficitul bugetar. Aş vrea să-
i liniştesc. Suntem un Guvern responsabil cu prezentul şi cu viitorul României. Ne vom 
încadra în limita de deficit bugetar de 3% din PIB", a adăugat premierul. 

Dăncilă: Vedem cu dezamăgire că necazul oamenilor este folosit în lupta politică 
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Premierul Viorica Dăncilă a spus, joi, referindu-se la ploile abundente din ultima 
perioadă, că ”necazul oamenilor este folosit în lupta politică” şi a făcut apel la politicieni 
să lase deoparte ”interesele mărunte şi să-şi concentreze energia în ajutorarea 
cetăţenilor”. 
 
”Am traversat una dintre cele mai dificile perioade din punct de vedere meteorologic. 
Potrivit ANM, lunile iunie şi iulie au fost cele mai ploioase din ultimii opt ani. Aşa cum 
am anunţat, încă de la debutul ploilor abundente, am declanşat o amplă operaţiune de 
evaluare a pagubelor produse de inundaţii pentru a putea interveni în sprijinul 
populaţiei. Din păcate, vedem cu dezamăgire că necazul oamenilor este folosit în lupta 
politică. Fac apel către cei tentaţi de această abordare lipsită de etică să lase deoparte 
interesele mărunte şi să-şi concentreze energia în ajutorarea cetăţenilor. Guvernul 
României a avut şi are, în continuare, în atenţie situaţia din întreaga ţară, iar sprijinul pe 
care îl oferim nu ţine cont de opţiunile politice”, a spus premierul Viorica Dăncilă la 
începutul şedinţei de Guvern. 

Ea a mai spus că a intervenit prompt şi a acordat periodic în şedinţele de Guvern, în 
funcţie de evaluările din teritoriu, ajutoare financiare din fondul de intervenţie al 
Guvernului pentru refacerea infrastructurii din localităţile afectate de inundaţii. 

”Numai în luna iulie am acordat sprijin financiar în valoare totată de peste 320 de 
milioane de lei pentru toate comunităţile din judeţele afectate. De asemenea, am sprijinit 
autorităţile locale atât cu forţe de intervenţie şi utilaje pentru îndepărtarea aluviunilor şi 
scoaterea apei din gospodării cât şi cu necesarul de carburant pentru utilajele folosite în 
teren. (...) Menţionez aici acordarea a peste 57 de milioane de lei pentru realizarea 
investiţiei amenajare râu Cracău la Slobozia, în judeţul Neamţ, din fondurile Ministerului 
Muncii am acordat sume de bani şi pentru sprijinirea familiilor şi a persoanelor singure 
care se aflau în situaţii de necesitate ca urmare a inundaţiilor”, a adăugat premierul. 

Ea a afirmat că Executivul va continua să sprijine financiar comunităţile, astfel încât 
”viaţa tuturor celor care au trecut prin momente dificile să revină la normal”. 

”Cer, din nou, autorităţilor publice locale şi instituţiilor centrale să conlucreze pentru 
identificarea zonelor de risc, asfel încât să intervenim din timp prin investiţii care să ţină 
oamenii la adăpost îm faţa furiei naturii”, a conchis şeful Executivului. 

Deputatul PNL Ionel Palăr a criticat Guvernul, la sfârşitul lunii iulie, susţinând că banii 
pentru inundaţii au fost alocaţi în funcţie de apartenenţa politică a primarilor şi că ”dacă 
primarul nu are carnet roşu, nevoile oamenilor nu există”. 

(Sursa: Mediafax) 
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• Protest la poarta lui Daea: Guvernul e acuzat ca se foloseste de pesta pentru a 
distruge zootehnia romaneasca 
 
Nemultumiti de modul in care statul roman administreaza criza pestei porcine africane, 
membrii Asociatiei Pro Consumatori (APC) organizeaza, joi, nu unul, ci doua proteste. 
 
Intre orele 11:00 si 13:00, membri ai APC vor picheta sediul Ministerului Agriculturii. 
Ulterior, protestul se va muta la Autoritatea Nationala Sanitara Veterinara si pentru 
Siguranta Alimentelor (ANSVSA), institutie pe care APC o va picheta intre orele 15:00 si 
16:00. 
 
Presedintele APC, Costel Stanciu, a explicat pentru Ziare.com de ce a decis sa 
organizeze aceste proteste. 
 
"Autoritatile administreaza ineficient aceasta criza a pestei porcine. Tocmai de accea, 
am si decis sa cerem demisia presedintelui ANSVSA, Geronimo Raducu Branescu. 
Acesta a iesit sa declare public faptul ca a gestionat eficient criza pestei africane, in 
conditiile in care in tara e haos. 
 
Vineri erau in jur de 400 de focare, iar acum ANSVSA anunta ca sunt peste 500. Cum e 
asta o administrare eficienta a crizei? 
 
De fapt, sub pretextul ca incearca sa previna extinderea pestei porcine africane, 
autoritatile nu fac decat sa ingroape zoothenia din Romania si sa-i condamne la saracie 
pe micii producatori de carne de porc si pe tarani", a declarat Costel Stanciu. 
 
Presedintele APC a mai spus ca ANSVSA n-ar trebui sa recurga din principiu la 
sacrificarea preventiva a tuturor porcilor sanatosi din zone cu pesta. 
 
"Noi cerem ca taranului sa i se permita sa isi sacrifice porcul din gospodarie, daca 
animalul e sanatos, chit ca gospodaria sa se afla intr-o zona de supraveghere, din 
preajma unui focar de pesta porcina africana. 
 
Taranul isi poate taia porcul fara pesta, isi poate conserva carnea sanatoasa si o poate 
consuma ulterior. In loc sa-i permita acest lucru, ANSVSA ucide toti porcii. Iar in acest 
context, vin si marii fermieri din tara sa ceara interzicerea cresterii porcului in 
gospodarii. 
 
Taranul roman are, in mod traditional, pe masa, carne de porc la Craciun si carne miel 
la Paste. Nu-i poti interzice acest mod de viata", a declarat pentru Ziare.com Costel 
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Stanciu. 
 
Surse din cadrul ANSVSA au precizat pentru Ziare.com ca uciderea preventiva a 
animalelor din zonele afectate de pesta porcina africana - realizata in baza 
HG 1214/2009 - are o logica si nu se face in scopul de a-l lasa pe taranul roman fara 
carne. In schimb, are rolul de a impiedica raspandirea virusului, in conditiile in care 
porcul, desi bolnav, poate fi inca asimptomatic. Iar in cazul in care taranul il taie si duce 
carne pe la rude si prieteni, prin tara, risca sa raspandeasca si pesta porcina africana. 
 
Costel Stanciu a declarat ca, pana la acest moment, nimeni din conducerea Ministerului 
Agriculturii si a ANSVSA nu si-a exprimat deschiderea de a lua macar in discutie 
solicitarile APC. 
 
(Sursa: ziare.com) 

 

• Membru al Comisiei SRI: Instanţa nu a decis ilegalitatea protocoalelor. 
Declaraţia lui Tudorel Toader, politică 

Deputatul USR, Lucian Stanciu-Viziteu, membru în Comisia de control SRI, a declarat, 
pentru MEDIAFAX, că ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, nu a indicat nicio decizie 
judecătorească atunci când a afirmat că sunt ilegale protocoalele încheiate de SRI cu 
instituţii din sistemul judiciar. 

"Înainte să mai pronunţe cuvântul ilegal despre acte ale statului domnul Tudorel Toader 
să ne indice decizia judecătorească pe care se bazează. Altfel va crea premizele prin 
care inclusiv un ministru al Justiţiei ar putea fi numit «penal» fără să aibă o condamnare 
definitivă. Iarăşi discutăm despre ordonanţe de urgenţă care aruncă în derizoriu orice 
idee ar avea politicienii. Mai ales atunci când vorbim de domeniul penal. Prin această 
măsură, Tudorel Toader îşi asumă faptul că toate protocoalele sunt ilegale. În principiu, 
toată graba aceasta, OUG după OUG, nu arată în niciun caz dorinţa rezolvării unei 
situaţii nedrepte pentru cetăţeni, ci disperarea unor politicieni. Cetăţenii au avut şi până 
acum căi legale de contestare a sentinţelor, dacă le au considerat nedrepte. Să nu 
uităm că interceptările au fost legale, nu putem discuta de vreun abuz. Pe legitimitatea 
protocoalelor nu s a pronunţat nicio instanţă încă, tot ce face d nul Toader este un joc 
mediatic. PSD a ajuns un produs de marketing şi atât", a afirmat, joi pentru MEDIAFAX, 
deputatul USR Lucian Stanciu-Viziteu. 

Acesta a adăugat că anunţul lui Tudorel Toader potrivit căruia va propune premierului 
Viorica Dăncilă adoptarea unei ordonanţe de urgenţă pentru revizuirea sentinţelor date 
pe protocoale sau interceptări ilegale este o pură declaraţie politică. Viziteu a acuzat că, 
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prin această afirmaţie, ministrul Justiţiei a săvârşit o ingerinţă în justiţiei şi a ceea ce 
reprezintă statul de drept. 

"Ce a făcut Tudorel Toader a fost să ducă iar în derizoriu orice idee de parlamentarism 
pe care o avem. La începutul sesiunii s-a discutat despre Codul de procedură penală şi 
Codul Penal şi au spus că ei nu vor să facă o modificare prin OUG, ci vor să o facă în 
Parlament. Acum s-au răzgândit şi vor să dea o OUG. Ministrul Justiţiei trâmbiţează 
toată ziua că statul de drept trebuie respectat, prezumţia de nevinovăţie până când 
există o sentinţă definitiv, dar se pare că chiar el face asta prin a da sentinţa acestor 
protocoale. Nu a existat nicio instanţă care să declare acele protocoale ilegale sau ceva 
interceptări, din ce ştiu eu. Deci nu există niciun fel de sentinţă în acest sens. Aceste 
acte administrative, protocoale sau acorduri de cooperare, sunt prezumate legal. Aşa 
cum şi legile din Parlament sunt prezumate constituţionale. Ele tot timpul pot fi atacate 
într-un contencios administrativ, dacă cineva constată că ar avea ceva ilegal. Acest 
lucru nu s-a întâmplat, aşa că ele rămân în continuare legale. Dacă Tudorel Toader 
declară că sunt ilegale, aceasta este doar o declaraţie politică. Din păcate, aceasta este 
o ingerinţă la adresa statului de drept, a justiţiei. Doar un judecător are atributul să 
spună dacă ceva este ilegal sau nu", a completat Viziteu. 

Ministrul Justiţiei a anunţat, miercuri seară, că-i va propune premierului adoptarea unei 
ordonanţe de urgenţă pentru revizuirea sentinţelor date pe protocoale sau interceptări 
ilegale, Tudorel Toader precizând că va face această propunere într-un timp scurt, 
"după terminarea concediilor". 

"(Ordonanţa va dispune -n.r.) posibilitatea oricărui condamnat care are sentimentul, 
convingerea faptului că hotărârea a fost pe protocol sau pe interceptare nelegală să se 
apropie de dosar, să ceară unui judecător să verifice dacă hotărârea lui a fost 
pronunţată pe baza celor două elemente, judecător care să spună da, îi admite şi trimite 
cauza la rejudecare, judecător care să spună nu, nu e vorba de interceptări nelegale, de 
protocoale, se respinge. Deciziile Curţii Constituţionale fac această definiţie, această 
clasificare (- a ceea ce înseamnă interceptări nelegale -n.r.). Interceptări făcute de SRI 
şi folosite de procurorul de drept comun, fapte care nu au legătură cu securitatea, 
siguranţa naţională şi folosite în fapte de drept comun", a declarat, miercuri seară, 
Tudorel Toader, la Antena 3. 

Întrebat când va înainta această propunere de ordonanţă de urgenţă, ministrul Justiţiei 
a răspuns că într-un timp scurt. 

"După ce se termină concediile. Imediat după ce se termină concediile", a completat 
Tudorel Toader. 

(Sursa: Mediafax) 
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• Iohannis a sesizat CCR asupra Legii care prevede prescrierea la 3 ani a 
conflictului de interese 

Preşedintele Klaus Iohannis a sesizat, joi, Curtea Constituţională în legătură proiectul 
adoptat de Senat al deputatului PSD Cătălin Rădulescu care prevede ca starea de 
incompatibilitate şi conflictul de interese să fie prescrise după trei ani de la data 
săvârşirii lor. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Preşedintele retrimite Legea offshore la Parlament 

Preşedintele Klaus Iohannis cere Parlamentului reexaminarea legii privind operaţiunile 
petroliere. "Exploatarea zăcămintelor de petrol și gaze naturale din perimetrele offshore, 
situate în zona economică exclusivă din bazinul Mării Negre, are o importanță deosebită 
pentru România", se arată într-un comunicat al Administraţiei Prezidenţiale.  

Legea a stârnit numeroase controverse la adoptare, astfel încât, imediat după ce a 
trecut de Parlament, liderul PSD, Liviu Dragnea, a anunţat că Executivul va adopta o 
Ordonanţă de Urgenţă pentru "clarificarea" Legii offshore.  

Tot după adoptare, pe fondul numeroaselor nemulţumiri din piaţă cu privire la forma 
finală a legii, ambasadorul României la Washington, George Maior, a avut o întrevedere 
cu secretarul american al energiei, Rick Perry. 

Mai jos, comunicatul remis, joi, de Preşedinţie: 

Legea privind unele măsuri necesare pentru implementarea operațiunilor petroliere de 
către titularii de acorduri petroliere referitoare la perimetre petroliere offshore vizează 
procedura aplicabilă autorizării lucrărilor și a lucrărilor la sonde, aspectele specifice 
operațiunilor petroliere desfășurate cu privire la perimetre petroliere offshore, măsuri 
financiar-fiscale și comerciale, precum și regimul juridic al contravențiilor și sancțiunilor 
aplicabile. 

Exploatarea zăcămintelor de petrol și gaze naturale din perimetrele offshore, situate în 
zona economică exclusivă din bazinul Mării Negre, are o importanță deosebită pentru 
România, din perspectiva dezvoltării pieței interne, a contribuției benefice la 
prosperitatea economiei și a cetățenilor români, dar și prin prisma consolidării securității 
energetice regionale. În acest sens, la nivel de principiu, este necesar un cadru 
normativ eficient și durabil, capabil să asigure o distribuție echitabilă a beneficiilor între 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/liviu-dragnea-anunta-oug-privind-legea-offshore-e-bine-sa-nu-existe-dubii-968032
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/liviu-dragnea-anunta-oug-privind-legea-offshore-e-bine-sa-nu-existe-dubii-968032
https://www.digi24.ro/stiri/economie/energie/george-maior-a-discutat-cu-secretarul-american-al-energiei-pe-tema-legii-offshore-971186
https://www.digi24.ro/stiri/economie/energie/george-maior-a-discutat-cu-secretarul-american-al-energiei-pe-tema-legii-offshore-971186
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stat și investitori, care să contribuie la stabilirea unui parteneriat pe termen lung între 
cele două părți, precum și la consolidarea încrederii în perspectivele economiei 
naționale. 

Pentru aceste motive, considerăm că legea supusă reexaminării se impune a fi 
reanalizată de Parlament din perspectiva stabilității și predictibilității pe termen lung a 
cadrului legal aplicabil acestui sector și pentru evitarea potențialelor efecte negative. 
Totodată, apreciem că prevederile legii supuse reexaminării ar trebui să cuprindă 
dispoziții clare, lipsite de echivoc și cu perspectivă durabilă, astfel încât să fie asigurat 
cadrul necesar dezvoltării parteneriatului stat-investitori, în sensul asigurării 
predictibilității necesare, iar economia românească să beneficieze pe termen lung de pe 
urma exploatării resurselor naturale din perimetrul Mării Negre. 

De asemenea, considerăm că legea trebuie reanalizată și din perspectiva unei 
potențiale încălcări a principiului neafectării veniturilor bugetare. În acest sens, 
semnalăm că legea supusă reexaminării prevede că sumele rezultate din redevențe și 
impozit asupra veniturilor suplimentare offshore se fac venit la Fondul special de 
finanțare a contractelor de parteneriat public - privat în conformitate cu prevederile art. 
13 alin. (3) din Ordonanța de urgență nr. 39/2018 privind parteneriatul public - privat, 
fără să fie supuse analizei, în prealabil, alocările alternative ale veniturilor bugetare 
preconizate, în conformitate cu prioritățile de investiții care trebuie să impulsioneze 
dezvoltarea economică și socială a României. 

Având în vedere importanța domeniului reglementat prin legea transmisă la promulgare, 
precum și faptul că unele dintre dispozițiile acesteia nu au făcut obiectul dezbaterii și 
adoptării în cadrul primei Camere sesizate, considerăm că Legea privind unele măsuri 
necesare pentru implementarea operațiunilor petroliere de către titularii de acorduri 
petroliere referitoare la perimetre petroliere offshore trebuie adoptată astfel încât să se 
asigure deplina respectare a principiului constituțional al bicameralismului. 

Față de argumentele expuse mai sus și având în vedere competența legislativă 
exclusivă a Parlamentului, vă solicităm reexaminarea Legii privind unele măsuri 
necesare pentru implementarea operațiunilor petroliere de către titularii de 
acorduri petroliere referitoare la perimetre petroliere offshore. 

(Sursa: Digi 24) 
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• O decizie a CCR zguduie CNAS din temelii - Juriștii instituției pregătesc 
schimbarea care va afecta toți românii 

Juriştii Casei Naţionale de Asigurări de Sănătate (CNAS) lucrează la un proiect de 
modificare a legislaţiei privind dosarul electronic de sănătate, pentru a fi în acord cu 
decizia Curţii Constituţionale. CNAS precizează că, având în vedere termenul scurt în 
care se pot face aceste modificări, va propune adoptarea actului normativ prin 
ordonanţă de urgenţă. 

Reprezentanţii CNAS afirmă că, în urma publicării deciziei Curţii Constituţionale nr. 
498/2018, referitoare la Dosarul Electronic de Sănătate (DES), juriştii instituţiei lucrează 
la proiectul unui act normativ de modificare a Legii 95/2006 privind reforma în domeniul 
sănătăţii, în scopul punerii în acord a legislaţiei cu prevederile deciziei menţionate. 

"Decizia Curţii Constituţionale nu implică închiderea sistemului informatic DES, ci 
revizuirea bazei legislative a acestuia, în sensul oferirii de garanţii suplimentare de 
respectare a dreptului pacienţilor la viaţă intimă, familială şi privată", se arată într-un 
comunicat de presă transmis, joi, de CNAS. 

Elaborarea proiectului de revizuire a legislaţiei DES se va face cu respectarea 
prevederilor Legii 52/2003 privind transparenţa decizională în administraţia publică. 

"CNAS a luat act de motivarea deciziei Curţii Constituţionale referitoare la Dosarul 
Electronic de Sănătate si doreşte ca prin actul normativ propus să realizeze o 
reglementare care să nu mai genereze controverse şi să răspundă cât mai bine nevoilor 
pacienţilor şi a societăţii în general", a declarat preşedintele CNAS, Răzvan 
Vulcănescu. 

În comunicat se arată că, în conformitate cu art. 147 alin. (1) din Constituţie, dispoziţiile 
din legile şi ordonanţele în vigoare, precum şi cele din regulamente, constatate ca fiind 
neconstituţionale îşi încetează efectele juridice la 45 de zile de la publicarea deciziei 
Curţii Constituţionale, dacă, în acest interval, Parlamentul sau Guvernul, după caz, nu 
pun de acord prevederile neconstituţionale cu dispoziţiile Constituţiei. 

"Ţinând cont de termenul scurt prevăzut de Constituţie, CNAS intenţionează ca după 
definitivarea proiectului să propună actul normativ spre adoptare Guvernului, sub formă 
de Ordonanţă de Urgenţă", mai scrie în comunicat. 

În 17 iulie, Curtea Constituţională a admis o sesizare a Avocatului Poporului vizând 
legea privind reforma în domeniul sănătăţii, contestată pe motiv că "relativizează în mod 
nepermis reglementarea dosarului electronic de sănătate". Astfel, CCR a decis că este 
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neconstituţională sintagma "sistemul dosarului electronic de sănătate al pacientului”, 
arătând că statului îi revine obligaţia de a proteja şi garanta caracterul confidenţial al 
informaţiilor medicale prelucrate printr-un act normativ de acelaşi nivel. 

CCR arăta că dosarul electronic de sănătate, instituit prin reglementările contestate, 
cuprinde date personale cu caracter medical protejate Constituţie. 

În sesizarea transmisă CCR, Avocatul Poporului spunea că prevederile articolelor 30 şi 
280 din Legea privind reforma în domeniul sănătăţii sunt neconstituţionale "întrucât 
permit restrângerea exerciţiului dreptului la viaţă intimă, familială şi privată prin acte 
normative de nivel inferior legii, ce nu întrunesc cerinţele de previzibilitate, certitudine şi 
transparenţă care caracterizează o lege adoptată de către Parlament, în calitatea sa de 
unică autoritate legiuitoare sau de către Guvern, ca legiuitor delegat". 

Ulterior, reprezentanţii CNAS au transmis că dosarul electronic de sănătate (DES) are 
ca scop creşterea eficienţei actului medical şi respectă toate cerinţele impuse de 
Uniunea Europeană prin Regulamentul General de Protecţie a Datelor Personale 
(GDPR). 

"Dosarul electronic de sănătate (DES) reprezintă unul dintre elementele principale ale 
sistemului informatic integrat şi are drept scop creşterea calităţii şi eficienţei actului 
medical prin accesul la date şi informaţii medicale relevante, furnizarea de date şi 
informaţii statistice necesare politicilor de sănătate, precum şi transformarea pacientului 
într-un factor activ al protejării şi promovării propriei sănătăţi. Conform cerinţelor Uniunii 
Europene, începând cu anul 2020 este nevoie de o interoperabilitate şi uniformizare a 
sistemului medical la nivel european. Aceasta înseamnă că România va trebui să aibă 
pregătit un pachet complet şi funcţional, format din DES, reţeta electronică şi Cardul 
Naţional de Asigurări de Sănătate, împreună cu Sistemul Informatic Unic Integrat. Toate 
aceste elemente duc la protejarea asiguratului, a întregului sistem naţional de sănătate 
şi a bugetului naţional”, transmitea CNAS. 

Reprezentanţii instituţiei subliniau că dosarul electronic de sănătate respectă toate 
cerinţele impuse de UE prin GDPR, de aceea sunt şi criptate informaţiile şi există 
inclusiv sistemul de securitate multilayer, respectiv semnătura medicului de familie, 
matricea de securitate pentru pacient şi parola proprie a pacientului. 

De asemenea, spuneau ei, întreg conţinutul dosarului electronic de sănătate a fost 
întocmit, stabilit şi agreat cu medici specialişti din toate domeniile medicale, iar CNAS 
face demersuri pentru a dezvolta acest sistem, prin includerea tuturor furnizorilor care 
nu au fost cuprinşi în prima parte a proiectului, respectiv furnizorii de servicii paraclinice, 
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de recuperare, îngrijiri la domiciliu, stomatologie, dispozitive medicale şi de consultaţii 
de urgenţă la domiciliu. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 
• Guvernul aprobă mărirea numărului de muncitori străini din spaţiul 
extracomunitar care pot lucra în România 

Guvernul a aprobat, în şedinţa de joi, suplimentarea cu 8.000 a contingentului pe tipuri 
de lucrători nou-admişi pe piaţa forţei de muncă din România, potrivit unui comunicat al 
Ministerului Muncii. Este vorba de lucrători din spaţiul extracomunitar. 

„Prin Hotărârea Guvernului nr. 946/2017, contingentul pe tipuri de lucrători nou-admişi 
pe piaţa forţei de muncă din România, stabilit iniţial pentru anul 2018, a fost de 7.000, 
din care: 4.000 lucrători permanenţi, 1.200 lucrători detaşaţi, 700 lucrători ICT 
(persoane transferate în cadrul aceleiaşi companii), 500 lucrători înalt calificaţi, 400 
lucrători sezonieri, 100 lucrători stagiari şi 100 lucrători transfrontalieri. Decizia de 
suplimentare a contingentului a fost adoptată după ce, în anul 2018, s-a observat o 
creştere cu peste 50% a numărului de avize de muncă eliberate (numărul avizelor de 
angajare pentru lucrători permanenţi eliberate în 2018 s-a dublat faţă de aceeaşi 
perioadă a anului 2017)”, se arată într-un comunicat transmis, joi, MMJS, în care se mai 
precizează faptul că raportat la numărul cererilor de eliberare a avizelor de muncă 
depuse în primele luni ale anului, s-a constatat că acestea au crescut cu 55%, în 
perioada 01.01. – 03.05.2018. 

Potrivit sursei citate, din datele centralizate de Agenţia Naţională pentru Ocuparea 
Forţei de Muncă, a rezultat că din totalul locurilor de muncă vacante înregistrate în 
primul trimestru al anului 2018, care au fost puse la dispoziţia persoanelor aflate în 
căutare de loc de muncă aflate în evidenţele acestei instituţii, 31.464 au fost declarate 
în mod repetat de către angajatori ca fiind neocupate. 

„Inspectoratul General pentru Imigrări a transmis Ministerului Muncii şi Justiţiei Sociale 
că la începutul lunii iulie erau deja eliberate aproximativ 3.000 de avize de angajare 
pentru lucrători permanenţi, iar contingentul de avize de detaşare era epuizat. În 
contextul în care, la acea vreme, erau încă 204 cereri de eliberare în curs de 
soluţionare şi Inspectoratul General pentru Imigrări a semnalat faptul că a primit o serie 
de solicitări din partea mai multor companii care derulează, în principal, proiecte de 
dezvoltare imobiliară, Guvernul a decis majorarea numărului de lucrători permanenţi de 
la 4.000 la 8.000 şi a celor detaşaţi de la 1.200 la 5.200”, se mai arată în comunicatul 
MMJS. 



16 
 

Reprezentanţii MMJS mai precizează că potrivit datelor înregistrate de către 
Inspectoratul General pentru Imigrări, până în luna iulie au fost eliberate 4.395 de avize 
de angajare/detaşare, cele mai multe pentru cetăţeni din Vietnam (1.520), Turcia (568), 
Nepal (358), Serbia (275), Sri Lanka (261), China (253) şi Moldova (181). 

Din datele Inspecţiei Muncii rezultă că sunt activi 17.089 de salariaţi cetăţeni străini non 
UE-SEE, cei mai mulţi din Turcia (3.627), China (2.120), Moldova (1.787) şi Vietnam 
(1.554). Principalele domenii de activitate în care lucrează cetăţenii non UE-SEE în 
România sunt: restaurante, construcţia de nave şi structuri plutitoare, comerţ cu ridicata 
îmbrăcăminte şi încălţăminte şi lucrări de construcţii a clădirilor rezidenţiale şi 
nerezidenţiale. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Finanţele lansează noi titluri de stat cu 1 leu, scadenţa la 3 ani şi dobânda 4,5%, 
transmisibile 

Ministerul Finanţelor a anunţat, joi, lansarea unei noi emisiuni de titluri de stat cu 
valoarea nominală de 1 leu, de data aceasta având scadenţa la 3 ani (faţă de 5 ani 
emisiunea anterioară), dobânda de 4,5% (faţă de 5%) şi fiind transmisibile. Emisiunea 
se desfăşoară în perioada 1-24 august 2018. 

„Titlurile de stat cu o valoare nominală de 1 leu, au scadenţa la 3 ani, o dobândă de 
4,5%, iar veniturile aferente sunt neimpozabile. Titlurile pot fi cumpărate de către 
persoanele fizice rezidente care au împlinit vârsta de 18 ani la data efectuării 
subscrierii, inclusiv de cele care au participat şi la emisiunea anterioară din luna iulie. 
Dobânda este anuală, plătibilă la termenele din prospectul de emisiune”, arată un 
comunicat al Ministerului Finanţelor. 

Titlurile de stat din noua emisiune pot fi cumpărate: 
- în perioada 1-24 august 2018 de la toate unităţile operative ale Trezoreriei Statului, 
indiferent de domiciliul fiscal 

- în perioada 1-22 august 2018 prin reţeaua de oficii poştale ale Companiei Naţionale 
Poşta Română din mediul rural 
- în perioada 1-23 august 2018 prin reţeaua de oficii poştale ale Companiei Naţionale 
Poşta Română din mediul urban. 

Cumpărarea titlurilor de stat se poate realiza prin numerar, dar şi prin virament bancar 
atât prin unităţile operative ale Trezoreriei Statului cât şi prin oficiile poştale din reţeaua 
Companiei Naţionale Poşta Română. 
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„Un investitor poate efectua una sau mai multe subscrieri în cadrul unei emisiuni, dar 
valoarea maximă cumulată a acestora nu poate depăşi 100.000 de lei pentru 
subscrierile realizate prin intermediul unităţilor operative ale Trezoreriei Statului, 
respectiv 100.000 de lei pentru subscrierile realizate prin subunităţile poştale din 
reţeaua Companiei Naţionale Poşta Română SA”, precizează Ministerul Finanţelor. 

În perioada de subscriere (1-24 august 2018) investitorii au posibilitatea să solicite 
anularea sumei subscrise, depunând o cerere de anulare. După încheierea acesteia, 
subscrierile sunt irevocabile şi nu mai pot fi anulate. 

În cazul decesului, dreptul de proprietate asupra titlurilor de stat se transferă 
moştenitorilor, care prezintă documentele legale care le atestă calitatea de moştenitori. 

În paralel, Ministerul Finanţelor Publice va flexibiliza Programul Tezaur, prin două 
modificări importante ale cadrului legislativ pentru a da posibilitatea transferului 
dreptului de proprietate asupra titlurilor de stat către un alt investitor persoana fizică şi 
pentru a permite răscumpărarea acestora de către stat înainte de scadenţă. 

Mecanismul de răscumpărare anticipată sau de transfer al dreptului de proprietate 
asupra titlurilor de stat va include şi modalitatea de deducere a cheltuielilor aferente 
răscumpărării, prin reţinerea din valoarea nominală a eventualelor plăţi de dobândă, 
dacă acestea au fost efectuate. 

În 6 iulie 2018 s-a încheiat cu succes prima emisiune de titluri de stat pentru populaţie 
lansată de MFP în cadrul Programului Tezaur – ediţia Centenar, cu o maturitate de 5 
ani şi o dobândă de 5% pe an. „Volumul total de subscriere atins a depăşit 786 de 
milioane de lei, se menţionează în comunicat. 

„Emiterea titlurilor de stat pentru populaţie va continua şi în lunile următoare, posibil şi 
cu alte maturităţi care urmează a fi stabilite după evaluarea interesului manifestat de 
investitori, până la consumarea plafonului anual stabilit pentru anul 2018 la un nivel 
indicativ de 4 miliarde de lei”, mai arată Ministerul Finanţelor. 

Prospectul de emisiune şi orice eventuale modificări ale acestuia vor fi publicate 
pe www.mfinante.gov.ro (secţiunea Tezaur, ediţia Centenar), dar şi la 
adresele www.datoriepublica.mfinante.gov.ro, https://www.comunicatii.gov.ro şi https://
www.posta-romana.ro. 

(Sursa: Mediafax) 

 

http://www.mfinante.gov.ro/
http://www.datoriepublica.mfinante.gov.ro/
https://www.comunicatii.gov.ro/
https://www.posta-romana.ro/
https://www.posta-romana.ro/
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• ROBOR creşte, dar Euro ne dă un răgaz. Moneda europeană a coborât la un nou 
minim al acestui an 

Cotaţia oficială afişată joi de Banca Naţionalîă a României (BNR) este de 4,6217 
lei/euro, un nou minim al anului 2018 după cele din 15 ianuarie (4,6256 lei/euro) şi 22 
mai (4,6225 lei/euro). 

Leul s-a apreciat sensibil în ultima săptămână faţă de euro, cotaţiile evoluând sub 
pragul de 4,63 pe fondul unei cereri în creştere de lichidităţi. Cerere care, de altfel, a 
condus şi la creşterea uşoară a indicatorului ROBOR. 

În ianuarie, după cotaţia minimă de 4,62 lei, euro a urcat brusc la maximul istoric de 
4,6679 lei (în 23 ianuarie), pe fondul unor tensiuni politice interne. Apoi, în luna mai, 
cursul a intrat într-o scurtă perioadă de fluctuaţii, atingând la un moment dat minimul de 
4,6225 lei/euro. 

ROBOR la 3 luni a crescut uşor în ultima săptămână, ajungând joi la 3,47%. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Ministrul Transporturilor sustine ca lucrarile la metroul spre Drumul Taberei n-
au intarziat. Iata cand am putea circula pe noua magistrala 
 
Ministrul Transporturilor, Lucian Sova, sustine ca Metrorex va termina la timp lucrarile la 
Magistrala 5 de metrou, care va permite trenurilor sa circule prin subteran pana in 
Drumul Taberei. 
 
In schimb, momentul darii in folosinta a noii magistrale va depinde si de o decizie pe 
care urmeaza sa o ia justitia. 
 
In repetate randuri, ministrul Transporturilor, Lucian Sova, a sustinut ca bucurestenii vor 
putea folosi metroul din Drumul Taberei cel mai tarziu la 1 martie 2019. In cadrul unei 
conferinte de bilant a primelor 6 luni la carma Transporturilor, Sova a spus, insa, ca 
momentul in care va putea fi dat in folosinta metroul depinde si de o decizie a instantei. 
 
"Suntem intr-un grafic asumat in ceea ce priveste aceasta magistrala. Din fericire, nu 
inregistram decalaje negative din perspectiva acestui grafic. Totusi, din nefericire, nu 
inregistram nici efecte pozitive (lucrari terminate inainte de termen - n.red.). 
 
Si aici ma refer mai ales la faptul ca, in continuare, exista pe rolul instantelor acea 
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contestatie a acelei companii care nici nu a participat la licitatie pentru asigurarea 
sistemelor de siguranta a liniei de metrou. Imediat ce vom avea un rezultat favorabil in 
justitie, contractul va putea fi semnat. 
 
Exista un singur ofertant de calibru international care va putea pune la dispozitie 
Metrorex sistemele care sa permita transportul de calatori pe magistrala", a spus Lucian 
Sova. 
 
Situatia la care face referire ministrul este una destul de delicata. Pe 30 mai 2017, 
Metrorex a lansat o licitatie pentru a cumpara solutii privind furnizarea unui "sistem de 
siguranta si automatizare a traficului, inclusiv echipamentul de siguranta imbarcat pe 
tren si sistemul de informare dinamica (inclusiv sonorizare) - Magistrala 5". S-au inscris 
doua companii mari: Siemens si Alstrom. 
 
Ulterior, Siemens a fost descalificata. In consecinta, licitatia a fost castigata de Alstrom. 
Siemens a contestat descalificarea, in repetate randuri, iar pana la solutionarea 
cauzelor, Metrorex nu poate semna contractul cu Alstrom. Iar fara sisteme de siguranta, 
cu greu s-ar putea circula cu metroul spre Drumul Taberei. 
 
Desi sustine ca "suntem intr-un grafic asumat" cu lucrarile la metroul din Drumul 
Taberei, aceste lucrari ar fi trebuit, de fapt, sa se termine inca din 2014. Asa ca oricum 
inaugurarea magistralei a intarziat, deja, cu nu mai putin de 4 ani. 
 
(Sursa: ziare.com) 

 

• Motivul pentru care Primăria Capitalei nu alocă fonduri pentru Centură 

Primăria Capitalei a transmis joi, după ce spune că a fost „ţinta unui val de critici”, că 
Centura Bucureştiului nu este administrată de municipalitate, ci de Ministerul 
Transporturilor, iar în ultimii doi ani primarul Gabriela Firea a cerut de mai multe ori 
Guvernului să transfere şoseaua de centură în subordinea primăriei. Într-un răspuns 
preliminar, Guvernul a constatat că acest demers ar duce la pierderea fondurilor 
europene accesate deja de Ministerul Transporturilor. 

Primăria Capitalei spune, într-un comunicat de presă transmis joi, după ce a fost 
„acuzată că nu ia măsurile necesare pentru realizarea Centurii Capitalei”, că şoseaua 
nu se află în administrarea Primăriei Bucureşti, ci a Ministerului Transporturilor şi, în 
consecinţă, potrivit legislaţiei în vigoare, municipalitatea nu poate aloca fonduri şi nu se 
poate implică în soluţionarea şi finalizarea unui obiectiv pe care nu îl administrează. 
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Municipalitatea mai precizează că, încă de la preluarea mandatului de către Gabriela 
Firea, aceasta a solicitat în repetate rânduri Guvernului transferul Centurii Capitalei în 
administrarea Primăriei Capitalei, astfel încât modernizarea acesteia să poată fi făcută 
în cel mai scurt timp. În acest scop, Firea a avut nenumărate întâlniri cu premierii 
României pentru a soluţiona această problemă care are efecte atât asupra traficului din 
Bucureşti, cât şi asupra celui din judeţul Ilfov. 

Aceeaşi sursă spune că s-au analizat demersurile de preluare a Centurii Capitalei cu 
scpecialişti din domeniu transporturilor, astfel că s-a stabilit că autoritatea locală poate 
să preia, să finalizeze şi să administreze Centura, care este inclusă în Planul de 
Mobilitate Urbană Durabilă, un document strategic al Municipiului Bucureşti, realizat sub 
egidă BERD. De asemenea, primarul general a solicitat crearea de grupuri de lucru 
formate din specialişti ai Ministerului Transporturilor, ai CNAIR şi ai PMB pentru a 
identifică soluţiile tehnice necesare finalizării acestui obiectiv. 

Primăria spune însă că un răspuns preliminar al Guvernului este că acest transfer al 
Centurii Capitalei ar putea duce la pierderea de fonduri europene deja contractate de 
Ministerul Transporturilor 

„Aşa cum a explicat Primarul General, reiterem faptul că finanţarea este alocată 
pentru obiectivul de investiţii, nu pentru instituţia care îl derulează. Primăria 
Capitalei are, în premieră, un departament format din specialişti cu experienţă 
care se ocupă de atragerea de fonduri europene şi de monitorizarea acestora, 
fiind pregătită pentru procesul de preluare a Centurii Capitalei de la Ministerul 
Transporturilor”, se mai arată comunicatul de presă. 

Totodată, Primăria Bucureşti transmite că nu a primit un răspuns pozitiv din partea 
autorităţii centrale cu privire la preluarea în administrare a Centurii Capitalei. 

Mesajul unui medic veterinar din Bucureşti s-a viralizat zilele trecute pe reţelele de 
socializare după ce acesta s-a filmat în timp ce era blocat în trafic pe centura 
Capitalei şi a criticat dur administraţia pentru lipsa de interes pentru infrastructură. 

(Sursa: News.ro) 

 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/viral-clipul-unui-sofer-blocat-in-trafic-pe-centura-bucurestiului-oamenii-isi-pierd-tineretile-pe-aici-si-apoi-vin-si-platesc-taxe-973407
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/viral-clipul-unui-sofer-blocat-in-trafic-pe-centura-bucurestiului-oamenii-isi-pierd-tineretile-pe-aici-si-apoi-vin-si-platesc-taxe-973407
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• OMV Petrom va investi in Marea Neagra doar daca va exista un "regim fiscal 
stabil si clar" 

OMV Petrom va lua anul acesta o decizie privind investitia in blocul Neptun Deep din 
Marea Neagra, insa aceasta va depinde de existenta unui cadrul fiscal stabil si clar, de 
liberalizarea pietei de gaze si de dezvoltarea infrastructurii de gaze, a declarat joi, intr-o 
conferinta de presa, CEO-ul companiei, Christina Verchere. 
 
"Vom lua decizia privind investitiile anul acesta, dar va depinde de posibilitatea de a 
vedea un regim fiscal stabil si clar, de liberalizarea pietei de gaze si de dezvoltarea 
infrastructurii", a spus Verchere. 
 
Aceasta a subliniat ca Romania are o mare oportunitate de a-si asigura securitatea 
energetica, ca miliarde de euro sa vina in tara, insa valorificarea acestei oportunitati 
depinde de regimul fiscal si ca asteapta clarificari de la Guvern privind Legea offshore. 
 
"Exista o mare oportunitate pentru Romania sa-si asigure siguranta energetica, vedem 
posibilitatea ca miliarde de euro sa vina in tara. (...) Pentru a putea valorifica aceasta 
oportunitate avem nevoie de un regim fiscal stabil si clar, o dezvoltare clara a 
infrastructurii de gaze. Claritatea sistemului fiscal este foarte importanta si asteptam 
clarificari de la Guvern in acest sens", a afirmat Christina Verchere. 
 
Ea a mentionat ca, in momentul in care Legea offshore a ajuns in Comisia de industrii 
din Senat, compania nu a putut comenta, insa in varianta aceea a legii a vazut 
semnificative deficiente. De asemenea, a fost adaugata o taxa suplimentara, diferita 
fata de varianta care a trecut prin Senat. 
 
Presedintele Camerei Deputatilor, Liviu Dragnea, a declarat, pe 24 iulie, ca o ordonanta 
referitoare la Legea offshore trebuie sa defineasca fara echivoc valoarea investitiilor si 
modul cum se deduc acestea, mentionand ca a avut o discutie cu premierul Viorica 
Dancila si cu ministrul Finantelor, Eugen Teodorovici, pe aceasta tema si urmeaza o 
analiza si in coalitie, dupa promulgarea legii. 
 
"Ce s-a adoptat in lege (referitoare la perimetrele offshore - n.r.) trebuie sa fie pus 
limpede, pus clar si fara echivoc si in anexa care cuprinde formula de calcul pentru 
deducerile pentru impozitul pe veniturile suplimentare si pentru deducerile din acest 
impozit. Si anume este vorba de valoarea investitiilor despre care se vorbeste in lege ca 
este firesc sa se deduca investitiile, dar nu este foarte bine clarificat in lege. Si nu se 
deduc toate investitiile o data, ci intr-o perioada de timp, in asa fel incat statul roman sa 
primeasca bani, dar, in acelasi timp, si companiile care investesc sa poata sa se 
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mentina deasupra costurilor. Ideea e ca noi avem nevoie de acele gaze, avem nevoie 
ca cineva sa le scoata, dar cei care le scot sa nu lucreze in pierdere si sa aiba si nivelul 
de cash flow firesc si necesar. Asta va trebui sa cuprinda ordonanta", a explicat 
Dragnea, la Parlament. 
 
El a spus ca a avut o discutie cu Viorica Dancila si cu Eugen Teodorovici pe aceasta 
tema si urmeaza o discutie in coalitie. 
 
Asociatia Romana a Concesionarilor Offshore din Marea Neagra (RBSTA) sustine ca 
extractia gazelor din Marea Neagra ar putea tripla nivelul redeventelor curente primite 
de statul roman, generand incasari suplimentare de 230 de milioane de euro pe an. 
Printre companiile membre RBSTA se numara ExxonMobil, OMV Petrom, Lukoil, 
Romgaz si Black Sea Oil and Gas. 
 
La inceputul lunii iulie, Camera Deputatilor a adoptat Legea offshore, care stabileste 
unele masuri necesare pentru implementarea operatiunilor petroliere de explorare, 
dezvoltare, exploatare a zacamintelor de petrol si de abandonare, precum si a lucrarilor 
la sonde aferente operatiunilor petroliere, desfasurate de titularii de acorduri petroliere 
cu privire la perimetrele petroliere offshore.  

(Sursa: Agerpres) 

 

• Black Sea Oil & Gas a încheiat campania de foraj a două sonde de explorare în 
Marea Neagră 

Compania Black Sea Oil & Gas (BSOG), împreună cu partenerii săi de concesiune, a 
anunţat vineri încheierea campaniei privind forajul a două sonde de explorare în 
perimetrul XV Midia, platforma continentală a Mării Negre. Compania a anunţat că va 
lua decizia finală de investiţie în ultimul trimestru din acest an şi a subliniat că Legea 
offshore trebuie să rezolve în timp util reglementarea procedurilor de autorizare a 
proiectelor. 

Campania de foraj fusese programată iniţial pentru ultimul trimestru din 2017, în funcţie 
de disponibilitatea platformei. 

”Pentru această campanie BSOG a folosit platforma de foraj "GSP Saturn". GSP Saturn 
este o platformă auto ridicatoare cu patru picioare, deţinând un palmares în executarea 
de operaţiuni de foraj la nivel internaţional. Anterior realizării acestei campanii de foraj, 
platforma a fost localizată în portul Rotterdam, Olanda”, se arată în comunicat. 
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Pentru prima sondă a programului de foraj, Iulia-1, situată la o adâncime a apei 73 m şi 
la 115 km de ţărm, forajul a demarat la 8 mai 2018 iar sonda a fost forată până la 
adâncimea de 2110 m (formaţiunea Ponţian). 

Cea de-a doua sondă, Paula-1, situată la o adâncime a apei de 88 de metri şi la 147 km 
de ţărm, a fost forată începând cu data de 17 iunie 2018 până la adâncimea de 1036 m 
(formaţiunea Dacian). 

”Sonda Iulia-1 nu a evidenţiat niciun rezervor de gaze în Ponţianul Superior, iar 
grosimea efectiv productivă a stratului şi volumele de gaze identificate prin sonda 
Paula-1 nu s-au dovedit viabile economic pentru a justifica probarea acestora. 
Rezultatele sondei Paula-1 confirmă potenţialul structurii de tip Dacian identificată deja 
prin descoperirile Ana şi Doina”, se arată în comunicat, citat de news.ro. 

Campania de foraj a demonstrat riscurile inerente încercării de a găsi resurse de gaze 
în largul Mării Negre, unde şansa de succes nu este mai mare de 25%, consideră 
directorul general al BSOG, Mark Beacom. 

”Dacă această campanie de foraj ar fi fost încununată de succes, ea nu numai că ar fi 
furnizat României resurse suplimentare de gaze naturale, sporind astfel siguranţa 
aprovizionării, dar ar fi putut utiliza infrastructura propusă a fi construită pentru Proiectul 
de Dezvoltare Gaze Naturale Midia ("Proiectul MGD"). Deşi campania nu a adus 
descoperirile de gaze aşteptate, din punct de vedere operaţional şi al sănătăţii şi 
securităţii în muncă, sondele au fost finalizate cu succes”, a declarat Beacom. 

În ceea ce priveşte Proiectul MGD, compania a lucrat timp de doi ani împreună cu 
partenerii de concesiune pentru obţinerea deciziei finale de a investi în acest proiect. 

”România are nevoie ca descoperirile de hidrocarburi făcute în Marea Neagră să fie 
puse în producţie pentru ca ţara să poată beneficia de avantaje semnificative, cum ar fi 
ocuparea forţei de muncă pe termen lung, taxe şi redevenţe plătite statului şi asigurarea 
securităţii energetice a ţării. Acestea vor contribui, de asemenea, la atragerea altor 
investiţii conexe industriei de petrol şi gaze, inclusiv producţia de energie electrică pe 
bază de gaze naturale şi industria petrochimică”, se arată în comunicat. 

Reprezentanţii companiei au subliniat că Legea offshore, care a fost trimisă în 
Parlament pentru reexaminare în 2 august, de către preşedintele Klaus Iohannis, 
trebuie să rezolve în timp util reglementarea corespunzătoare a procedurilor de 
autorizare a proiectelor, a structurării şi funcţionarii pieţei gazelor naturale şi a regimului 
fiscal stabil aplicabil, pentru ca respectivele proiecte să se materializeze. 
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Presupunând că toate aceste probleme vor fi soluţionate în timp util, BSOG 
intenţionează să ia decizia finală de investiţie în ultimul trimestru din acest an. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Conducerea PSD analizează dacă mai organizează sau nu alegeri în filialele 
conduse de interimari/ Dragnea vrea PR pentru măsurile guvernamentale, nu 
tensiuni interne 

Conducerea PSD va analiza, după perioada concediilor de vară, dacă se impune 
organizarea alegerilor interne în 11 organizaţii judeţene conduse de preşedinţi 
interimari, au declarat surse social-democrate pentru MEDIAFAX. 

Filialele judeţene PSD din Botoşani, Suceava, Cluj, Alba, Braşov, Brăila, Timiş, Iaşi, 
Giurgiu şi Sibiu, precum şi organizaţia PSD Bucureşti sunt conduse de preşedinţi 
interimari. 

Surse social-democrate au declarat, pentru MEDIAFAX, că opinia majoritară în partid 
este să nu se organizeze alegeri interne până la scrutinul prezidenţial din 2019, însă că 
subiectul va fi discutat, într-o şedinţă a Comitetului Executiv Naţional (CExN), după ce 
toţi pesediştii se întorc din vacanţă. 

Potrivit surselor citate, preşedintele PSD Liviu Dragnea este de părere că social-
democraţii trebuie să se axeze pe comunicarea în teritoriu a măsurilor guvernamentale 
şi să nu alimenteze tensiunile interne specifice fiecărui concurs din interiorul partidului. 

„Nu cred că asta este urgenţa acum”, a declarat, pentru MEDIAFAX, liderul interimar 
PSD Timiş, Călin Dobra, întrebat când vor fi organizate alegeri pentru noua conducere. 

„Încă nu am stabilit o dată pentru conferinţa judeţeană de alegeri. Probabil că în luna 
septembrie se va lua o decizie, într-un CExN, o decizie unitară. Situaţiile variază de la 
judeţ la judeţ şi fiecare preşedinte îşi cunoaşte cel mai bine organizaţia”, a spus pentru 
MEDIAFAX şi liderul interimar PSD Alba, deputatul Ioan Dîrzu. 

„Momentan nu am avut nicio discuţie, lumea este în vacanţă, mai vedem în toamnă. Pe 
de altă parte, degeaba facem alegeri dacă există alte sfere care vor să controleze 
politicul”, a explicat pentru MEDIAFAX liderul interimar PSD Cluj, Horia Nasra. 

Statutul PSD a fost modificat la Congresul extraordinar din 10 martie în sensul în care 
alegerea preşedintelui organizaţiei judeţene nu se va mai face prin scrutin intern, în 
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care votează direct toţi membrii de partid din judeţ, ci se revine la formula de alegere a 
conducerii organizaţiei judeţene prin delegaţi. 

Pe 12 martie, secretarul general al PSD, Marian Neacşu, declara că va susţine 
organizarea de alegeri în toate organizaţiile care au preşedinţi interimari. 

„Am să propun ca până la finalul acestei sesiuni parlamentare, deci până la începutul 
vacanţei, ca să spun aşa, să aibă loc alegeri în toate organizaţiile care în momentul 
acesta au preşedinţi interimari”, a afirmat secretarul general al PSD, Marian Neacşu. 

Pe 30 iunie 2016, Comitetul Executiv Naţional (CExN) al PSD a luat act, la Târgovişte, 
de demisia a şase preşedinţi de organizaţii judeţene, ca urmare a rezultatelor slabe la 
alegerile locale. Cei şase lideri judeţeni care şi-au dat atunci demisiile au fost Ovidiu 
Portariuc (Botoşani), Cătălin Nechifor (Suceava), Remus Lăpuşan (Cluj), Ioan Dîrzu 
(Alba), Mihai Mohaci (Braşov) şi Octavian Petric (Satu Mare). În locul lor, CExN al PSD 
i-a numit preşedinţi interimari, până la organizarea de alegeri judeţene, pe Doina 
Fedorovici (Botoşani), Ioan Stan (Suceava), Horia Nasra (Cluj), Marius Dunca (Braşov) 
şi Aurelia Fedorca (Satu Mare), în timp ce la PSD Alba a fost numit interimar tot 
demisionarul Ioan Dîrzu. Din cele 6 organizaţii judeţene, doar PSD Satu Mare a 
organizat alegeri interne în care Aurelia Fedorca a devenit preşedinte ales, nu 
desemnat de la centru. 

O altă organizaţie judeţeană PSD condusă interimar este Brăila. Fostul preşedinte al 
PSD Brăila, ex-premierul Mihai Tudose, a demisionat din funcţie după ce a fost ales 
vicepreşedinte naţional al PSD la Congresul din 18 octombrie 2015. Potrivit vechiului 
Statut PSD, membrilor partidului li se interzicea să deţină în acelaşi timp o funcţie în 
conducerea centrală a partidului şi o funcţie de preşedinte al unei organizaţii judeţene. 
Interimatul, după demisia lui Tudose, a fost preluat de primarul municipiului Brăila, Aurel 
Simionescu. Pe 9 februarie 2016, după ce DNA l-a arestat preventiv pe Simionescu, 
conducerea judeţeană a PSD Brăila l-a numit preşedinte interimar pe senatorul Ion 
Rotaru, care ocupă funcţia şi în prezent. 

Cel mai nou lider interimar din PSD este Călin Dobra. Acesta a preluat pe 23 ianuarie 
a.c. conducerea provizorie a filialei judeţene din Timiş a social-democraţilor, după ce 
CExN al PSD l-a exclus din partid, pe 15 iunie 2017, pe preşedintele judeţean de la 
acea vreme, fostul premier Sorin Grindeanu. 

De asemenea, organizaţia PSD Iaşi este condusă interimar de preşedintele Consiliului 
Judeţean Iaşi, Maricel Popa. Acesta asigură interimatul filialei judeţene din 22 februarie 
2017, după ce într-o şedinţă a CExN al PSD desfăşurată la Bucureşti, conducerea 
centrală a partidului a decis să-l demită pe fostul preşedinte PSD Iaşi, Mihai Chirica, din 
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toate funcţiile deţinute în partid, la finalul unui şir de critici ale lui Chirica cu privire la 
OUG 13. 

Şi filiala judeţeană PSD Giurgiu este condusă interimar, din februarie 2017, de Marian 
Mina, preşedintele Consiliului Judeţean. Interimatul din Giurgiu a apărut după ce fostul 
preşedinte al filialei, senatorul Niculae Bădălău, a fost promovat în 28 decembrie 2016, 
prin vot în CExN, în funcţia de preşedinte executiv al PSD. 

Printre şefii interimari ai PSD se află şi ministrul Turismului, Bogdan Trif, preşedintele 
organizaţiei judeţene Sibiu. 

Filiala PSD Bucureşti este condusă şi ea, interimar, de primarul general al Capitalei, 
Gabriela Firea. La 9 februarie 2016, după un conflict cu social-democraţii din Sectorul 5, 
Robert Negoiţă s-a retras de la conducerea PSD Bucureşti, în locul acestuia fiind 
numită provizoriu Gabriela Firea. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Guvernul a adoptat memorandumul ce vizează terenul viitorului Cartier pentru 
Justiţie, situat în centrul Capitalei 

Executivul a adoptat, în şedinţa de joi, un memorandum privind amplasarea Cartierului 
pentru Justiţie pe un teren de aproximativ cinci hectare în centrul Capitalei, au spus 
surse guvernamentale pentru MEDIAFAX. 

Executivul a avut, joi, pe ordinea de zi, un Memorandum cu tema „Decizie vizând 
situaţia amplasamentului Esplanada în vederea dezvoltării unui program de reconversie 
funcţională". 

Surse guvernamentale au spus MEDIAFAX că prin adoptarea memorandumului, 
Executivul a creat condiţiile necesare amplasării Cartierului pentru Justiţie pe o 
suprafaţă de aproximativ 5 hectare, situat lângă Biblioteca Naţională a României. 

Potrivit surselor citate, în acest moment nu este clară situaţia proprietarilor terenurilor 
pe care va amplasat Cartierul Justiţiei. Pentru o parte din terenuri, proprietarii au carte 
funciară, în timp ce alţi proprietari au titluri de proprietate fără carte funciară, iar unele 
terenuri sunt cuprinse în litigiii în instanţe. 

„Ca să faci expropieri trebuie să ştii cine e proprietarul", au declarat, pentru MEDIAFAX, 
sursele guvernamentale. 

În Cartierul pentru Justiţie urmează să fie reunite toate instituţiile juridice din Bucureşti. 
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(Sursa: Mediafax) 

 

• Executivul a adoptat prin Hotarare infiintarea Societatii Editura Didactica si 
Pedagogica 
 
Executivul a adoptat in sedinta de joi, printr-o Hotarare de Guvern, infiintarea Societatii 
Editura Didactica si Pedagogica S.A. ca urmare a reorganizarii Regiei Autonome 
"Editura Didactica si Pedagogica" prin transformare. 
 
Hotararea adoptata joi de Guvern vizeaza punerea in acord cu deciziile CCR a infiintarii 
Societatii Editura Didactica si Pedagogica SA, au declarat surse guvernamentale pentru 
Mediafax. 
 
Decizia vine in contextul in care nu avem aplicabila Legea manualului scolar, intrucat 
Legea a fost declarata neconstitutionala, luna trecuta. 
 
Iata aici mai multe detalii - CCR: Legea manualului scolar e neconstitutionala 
 
Judecatorii CCR au decis, pe 19 aprilie, ca Legea pentru aprobarea Ordonantei 
Guvernului pentru infiintarea Societatii Editura Didactica si Pedagogica este 
neconstitutionala, motivand ca nu poate fi facuta de Legislativ sau Guvern, ci de 
administratia publica centrala. 
 
"In argumentarea solutiei de admitere pronuntate, Curtea a retinut ca, potrivit 
jurisprudentei sale, prin caracterul lor normativ, legile si ordonantele Guvernului au 
aplicabilitate generala si isi extind efectele asupra unui numar nedeterminat de subiecte 
vizate de ipoteza normelor [Decizia nr.68 din 27 februarie 2017, par.111]. 
 
In acest context, Curtea a constatat ca infiintarea Societatii Editura Didactica si 
Pedagogica - S.A. ca urmare a reorganizarii Regiei Autonome 'Editura Didactica si 
Pedagogica' da expresie unei operatiuni juridice cu caracter individual, drept pentru 
care nu putea forma obiectul unui act de reglementare primara [lege/ ordonanta de 
urgenta]", a transmis Curtea Constitutionala, in aprilie. 
ADVERTISING 
 
Prin urmare, CCR sustine ca reorganizarea unei regii autonome precum Editura 
Didactica si Pedagogica poate fi reglementata doar printr-un act normativ emis de 
administratia publica centrala, nu de Guvern sau Parlament. 
 

http://www.ziare.com/ccr/decizii/ccr-legea-manualului-scolar-e-neconstitutionala-surse-1521873
http://www.ziare.com/ccr/decizii/ccr-a-admis-sesizarile-opozitiei-la-ordonanta-care-infiinteaza-editura-didactica-si-pedagogica-1510380
http://www.ziare.com/ccr/decizii/ccr-a-admis-sesizarile-opozitiei-la-ordonanta-care-infiinteaza-editura-didactica-si-pedagogica-1510380
http://www.ziare.com/ccr/decizii/ccr-a-admis-sesizarile-opozitiei-la-ordonanta-care-infiinteaza-editura-didactica-si-pedagogica-1510380
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"In consecinta, Curtea a retinut ca infiintarea/ reorganizarea activitatii unei regii 
autonome, precum cea din cauza de fata, se dispune printr-un act de reglementare 
secundara, care se subsumeaza competentei autoritatii administratiei publice centrale. 
In aceste conditii, ordonanta de urgenta nu putea fi aprobata prin lege. Prin urmare, 
Curtea a constatat ca legea de aprobare a Ordonantei de urgenta a Guvernului 
nr.76/2017 incalca art.1 alin. (4), art.16 alin. (1) si (2), art.61 alin. (1) si art.115 alin. (7) 
din Constitutie. Decizia este definitiva si general obligatorie si se comunica 
Presedintelui Romaniei, presedintilor celor doua Camere ale Parlamentului si prim-
ministrului", potrivit sursei citate. 
 
Pe 27 martie, PNL a atacat la Curtea Constitutionala, proiectul de lege pentru 
aprobarea OUG 76/2017 prin care Editura Didactica si Pedagogica devine societate pe 
actiuni si care instituie monopol pe productia de manuale scolare din Romania. 
 
La jumatatea lunii octombrie a anului trecut, Cabinetul Tudose a decis sa reorganizeze 
Regia Autonoma Editura Didactica si Pedagogica in societate pe actiuni, cu capital 
integral de stat, care va avea ca obiect de activitate editarea de manuale scolare. 
 
Transformarea Editurii Didactice si Pedagogice in societate pe actiuni s-a facut prin 
intermediul unei ordonante de Guvern. Pe langa editarea de manuale, editura va 
elabora si materiale grafice necesare procesului de invatamant. 
 
"Societatea Editura Didactica si Pedagogica SA va realiza manualele scolare la 
solicitarea directa a Ministerului Educatiei Nationale, pe baza de contract. 
Complementar, Societatea Editura Didactica si Pedagogica poate desfasura si alte 
activitati conexe pentru realizarea obiectului sau de activitate", transmitea Guvernul, 
intr-un comunicat de presa. 
 
(Sursa: ziare.com) 

 
• Guvernul a transpus Directiva UE privind garantarea pachetelor turistice in 
proportie de 100% 
 
Guvernul a adoptat, joi, o ordonanta privind garantarea pachetelor de servicii turistice in 
proportie de 100%, actul normativ referindu-se si la repatrierea turistilor romani aflati in 
dificultate in strainatate. Actul normativ transpune o directiva a Uniunii Europene in 
legislatia nationala. 
 
"Transpunem in legislatia nationala o directiva europeana importanta in acest domeniu - 

http://www.ziare.com/ccr/stiri-ccr/pnl-contesta-la-ccr-infiintarea-editurii-didactice-si-pedagogice-1507517
http://www.ziare.com/ccr/stiri-ccr/pnl-contesta-la-ccr-infiintarea-editurii-didactice-si-pedagogice-1507517
http://www.ziare.com/ccr/stiri-ccr/pnl-contesta-la-ccr-infiintarea-editurii-didactice-si-pedagogice-1507517
http://www.ziare.com/liviu-marian-pop/ministrul-educatiei/guvernul-transforma-editura-didactica-si-pedagogica-in-societate-pe-actiuni-pentru-a-scoate-manuale-scolare-1484736
http://www.ziare.com/liviu-marian-pop/ministrul-educatiei/guvernul-transforma-editura-didactica-si-pedagogica-in-societate-pe-actiuni-pentru-a-scoate-manuale-scolare-1484736
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este vorba despre Directiva europeana 2302/2015. Este o transpunere integrala. Prin 
aceasta transpunere se asigura garantarea pachetelor de servicii turistice in proportie 
de 100%, un subiect discutat intens in ultimii ani, dar si in ultima perioada cu 
reprezentantii Comisiei Europene", a explicat purtatorul de cuvant al Guvernului, Nelu 
Barbu, la finalul sedintei Executivului. 
 
Potrivit acestuia, solutiile introduse prin ordonanta pentru garantarea pachetelor turistice 
in proportie de 100% sunt: polite de asigurare, scrisori de garantie bancara si un fond 
mutual la care lucreaza Ministerul Turismului si Asociatia Nationala a Agentiilor de 
Turism (ANAT). 
 
"Au fost discutii cu asiguratorii, care au pregatit deja un pachet pentru astfel de 
asigurare pentru agentiile de turism", a mai spus Nelu Barbu. 
 
Totodata, actul normativ se refera si la turistii romani aflati in dificultate in strainatate. 
 
"Politele de asigurare vor cuprinde inclusiv aceasta parte de asigurare a transportului a 
turistilor aflati in strainatate inapoi in Romania pentru situatii exceptionale. Au ramas 
acolo din diferite motive sau sunt probleme legate de vreme sau au probleme legate de 
modul in care un operator si-a respectat sau nu contractul pe care turistii l-au incheiat 
cu el", a conchis purtatorul de cuvant al Guvernului. 
 
(Sursa: ziare.com) 

 

• Guvernul a adoptat proiectul! Ce nou drept vor avea autoritățile locale 

Guvernul Dăncilă a adoptat, joi, un proiect foarte important. Măsura descentralizării vine 
în sprijinul persoanelor care trebuie să obțină avize/autorizații de la administrația 
centrală, respectiv Ministerul Turismului. 

Astfel, până acum, indiferent de localitatea unde funcționa, de exemplu, o unitate de 
cazare, administratorul trebuia să se deplaseze în București pentru a depune 
documentațiile și, mai apoi, pentru ridicarea avizelor/autorizațiilor. 

Ministerul Turismului a făcut parte din faza pilot a proiectului de descentralizare. 
Această fază a fost realizată împreună cu Primăria București, Consiliul Județean 
Constanța, Consiliul Județean Bihor, Consiliul Județean Maramureș dar și Tulcea. 
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În memorandumul de descentralizare este prevăzut ca atestarea ghizilor de turism, 
clasificarea unităților de cazare, omologarea pârtiilor și a traseelor turistice, autorizarea 
plajelor, avizarea documentațiilor tehnice privind construcțiile să fie emise de autoritățile 
locale. Ministerul Turismului va continua activitățile de licențiere a agențiilor de turism, 
de acreditare a centrelor de informare turistică și de atestare a stațiunilor turistice. 

Ministerul Turismului va asigura, timp de minimum 1 an, instruire și consultanță pentru 
persoanele din cadrul CJ-urilor care sunt responsabile de turism și care vor asigura 
emiterea acestor acte de reglementare. Mai mult decât atât, activitatea de turism din 
cadrul Consiliilor Județene va fi verificată de către reprezentanți ai Ministerului 
Turismului. 

O dată cu degrevarea de o parte dintre atribuții atât Ministerul Turismului cât și 
autoritățile locale vor putea să-si eficientizeze activitatea, astfel că, această măsura va 
elimina cheltuielile autorității centrale pentru deplasarea și cazarea în timpul delegațiilor. 
În plus, descentralizarea va crea efecte pentru încurajarea investitorilor în domeniul 
turismului cărora le va fi mult ușurată activitatea. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Discuţii la Guvern despre un nou acord de cooperare România - Marea Britanie 
în domeniul apărării 

Premierul Viorica Dăncilă şi ministrul Apărării, Mihai Fifor, au discutat joi, la Guvern, cu 
ministrul britanic al Apărării, Gavin Williamson, despre încheierea unui nou Acord de 
cooperare în domeniul apărării între România şi Marea Britanie. 

„Cooperarea în domeniile securităţii şi apărării, precum şi relaţiile economice reprezintă 
pilonii Parteneriatului Strategic, iar sectoarele financiar, educaţie, dezvoltare-
competitivitate, comerţ şi investiţii sunt componente importante ale Parteneriatului solid 
dezvoltat între România şi Marea Britanie", a declarat premierul Viorica Dăncilă, potrivit 
unui comunicat de presă remis MEDIAFAX. 

„România este interesată de consolidarea Parteneriatului Strategic cu Regatul Unit al 
Marii Britanii şi Irlandei de Nord, astfel încât să fie cât mai bine adaptat provocărilor 
actuale, în spiritul potenţialului real de dezvoltare şi aşteptărilor comune. Schimburile 
economice bilaterale au înregistrat cel mai înalt nivel din istoria relaţiilor noastre, 
ajungând la patru miliarde de euro. Este însă important să identificăm noi modalităţi de 
cooperare în domeniul investiţiilor şi comerţului, având în vedere faptul că România 
oferă un mediu de afaceri atractiv”, a mai afirmat şeful Executivului. 
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În acest context, cei doi oficiali au discutat despre încheierea unui nou Acord de 
cooperare în domeniul apărării între România şi Marea Britanie, adaptat contextului 
actual. De asemenea, s-a convenit stabilirea de întâlniri bilaterale ale miniştrilor de linie, 
în scopul fructificării potenţialului de cooperare între cele două ţări. 

Respectarea drepturilor românilor care studiază şi muncesc în Marea Britanie, în 
contextul Brexit, a fost, de asemenea, discutată de cei doi oficiali. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• SRI a expulzat de pe teritoriul României un cetățean irakian. Bărbatul avea 
legături cu o grupare teroristă din Orientul Mijlociu 

Un cetăţean irakian, aflat în legătură cu o grupare teroristă din Orientul Mijlociu, a fost 
înlăturat de pe teritoriul României, a anunţat, joi, Serviciul Român de Informaţii (SRI), 
scrie Agerpres. 

"Astăzi, 2 august 2018, cetăţeanul irakian F.J.F., aflat în legătură cu o grupare teroristă 
din Orientul Mijlociu, a fost înlăturat de pe teritoriul naţional al României. Măsura a fost 
luată în baza informaţiilor obţinute de Serviciul Român de Informaţii în cooperare cu 
Poliţia de Frontieră şi Inspectoratul General pentru Imigrări", informează SRI. 
 
Conform aceleiaşi surse, au fost obţinute date certe despre prezenţa cetăţeanului 
irakian pe teritoriul României, în cazul său fiind instituită măsura nepermiterii intrării în 
ţară încă din anul 2016. 
 
"SRI rămâne ferm în misiunile sale de a preveni şi contracara orice activitate pe profil 
antiterorist şi cooperează în acest sens cu toate instituţiile din cadrul Sistemului 
Naţional de Prevenire şi Combatere a Terorismului", mai precizează SRI.  

(Sursa: Agerpres) 

 

https://www.agerpres.ro/justitie/2018/08/02/sri-un-irakian-aflat-in-legatura-cu-o-grupare-terorista-din-orientul-mijlociu-inlaturat-de-pe-teritoriul-romaniei--155084
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